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Drøftingssak - aktuelle samferdsleutfordringar Radøy kommune  
 
Saksopplysingar: 
Bakgrunn  
Ordføraren tok i eit tidlegare formannskapsmøte initativ til å invitera til ei samferdsledrøfting i 
formannskap og kommunestyre. I formannskapet 16. desember 2016 drøfta derfor formannskapet 
aktuelle utfordringar. 

Radøy har ei rad samferdslesaker som må løysast framover. Sakene er av ulik karaktèr, der nokre er 
langsiktige, andre må løysast på kortare sikt. Nokre saker har vedtekne planar, medan andre manglar 
dette. 
 
Utanom Soltveit – Marås er også finansieringsspørsmålet for dei fleste vegspørsmåla ikkje på plass. 
Nokre prosjekt (særleg arm til Manger frå ny FV565) har vedteken plan, men der det er somme som 
meiner at plan og trasè må vurderast på nytt. Enkelte saker ligg utanfor kommunen, og bør løysast 
saman med andre. I andre tilfelle gjeld det å få sett igang planarbeid, for på den måten å koma i 
posisjon for finansiering og Regional Transportplan (RTP). 

Det var ein god debatt om vegspørsmål i valkampen i 2015, og denne debatten bør førast inn i 
kommunestyresalen, slik at det vert avklart korleis kommunen skal prioritera i sakene. 
 
Formannskapet ba i møtet 16. desember om at det vert lagt fram ei drøftingssak med faglege 
tilrådingar til kommunestyret. Ordføraren fekk i oppdrag å innhenta vegfaglege råd, for vidare 
drøfting i neste formannskap. 
 
Ordføraren har inngått avtale med sivilingeniør Helge Hopen, som har fått plansjeserien frå sist møte. 
Han har teke på seg å gje sine faglege råd og vil presentera desse i formannskapsmøtet og 
kommunestyret. 
Helge Hopen legg fram si innstilling i formannskapsmøtet. 
 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Saka vert lagt fram til drøfting. 
 
 



Formannskapet i Radøy - 007/2017 
FS - handsaming: 
Sivilingeniør Helge Hopen la fram eit drøftingsnotat i formannskapet, der han skisserte mogelege 
vegval og kom med tilrådingar i samband med politisk handsaming av samferdselsstrategi for Radøy 
kommune. 

På bakgrunn av Hopen sin presentasjon vart det ei grundig drøfting i formannskapet om vidare 
vegval. 

Formannskapet legg følgjande innstilling fram som drøftingsgrunnlag i kommunestyret: 
 
Prioriterte samferdselsprosjekt - tilråding 

Prioritet 1: 
- Fv. 565 Marås - Tolleshaug inkl. arm til Manger 
- Fv. 409 - utbetringstiltak Kolstad-Manger-Bø-Soltveit 
- Fv. 565 Alversundbrua 
 
Prioritet 2: 
- Sambandet Vest 
Planarbeid Radøy - tilråding 
- Reguleringsplan for Marås - Tolleshaug med ny arm Namtveit - Kolstad 
- Vegutgreiing for fv. 409 Kolstad - Manger - Bø - Soltveit med prioriteringsplan for 
utbetringspunkt/delstrekningar 
Reguleringsplanar etter behov. 
 
Finansiering - tilråding 
- Posisjonering av nye Radøy-prosjekt opp mot Nordhordlandspakken, fase 2: 
 - Ny veg Marås - Tolleshaug med arm Namtveit-Kolstad 
 - Utbetringstiltak Kolstad - Manger - Bø - Soltveit 
- Alversundbru; føreset fylkeskommunal finansiering 
- Sambandet Vest: langsiktig prosjekt. Evt deling: arbeida for statleg finansiering av regionalt 
samband Askøy - Meland og internt samband Meland - Radøy i Nordhordlandspakken - fase 3. 
 
Organisering - tilråding 
- Eit aktivit pådrivarselskap for planlegging og gjennomføring av nye samferdselstiltak i Nordhordland 
(Nordhordlandspakken AS?) 
- Evt dela opp Sambandet Vest i i eit pådrivarselskap for ny bru Askøy - Meland inkl. utbetringstiltak 
på Askøy og eit pådrivarselskap for planlegging av tiltak i Nordhordland (Nordhordlandspakken AS?) 
- FInansering av reguleringsplanarbeid for Marås - Tolleshaug inkl. arm Namtveit - Kolstad, gjennom 
pådrivarselskapet i Nordhordland. Praktisk gjennomføring i tett organisatorisk samarbeid med 
Statens vegvesen og Hordaland fylkeskommune. 
- Evt kommunal finansiering av utgreiing og planlegging av utbetringstiltak Kolstad - Manger - Bø - 
Soltveit. 
 
 

FS - vedtak: 
Formannskapet legg følgjande innstilling fram som drøftingsgrunnlag i kommunestyret: 
 
Prioriterte samferdselsprosjekt - tilråding 



Prioritet 1: 
- Fv. 565 Marås - Tolleshaug inkl. arm til Manger 
- Fv. 409 - utbetringstiltak Kolstad-Manger-Bø-Soltveit 
- Fv. 565 Alversundbrua 
 
Prioritet 2: 
- Sambandet Vest 
Planarbeid Radøy - tilråding 
- Reguleringsplan for Marås - Tolleshaug med ny arm Namtveit - Kolstad 
- Vegutgreiing for fv. 409 Kolstad - Manger - Bø - Soltveit med prioriteringsplan for 
utbetringspunkt/delstrekningar 
Reguleringsplanar etter behov. 
 
Finansiering - tilråding 
- Posisjonering av nye Radøy-prosjekt opp mot Nordhordlandspakken, fase 2: 
 - Ny veg Marås - Tolleshaug med arm Namtveit-Kolstad 
 - Utbetringstiltak Kolstad - Manger - Bø - Soltveit 
- Alversundbru; føreset fylkeskommunal finansiering 
- Sambandet Vest: langsiktig prosjekt. Evt deling: arbeida for statleg finansiering av regionalt 
samband Askøy - Meland og internt samband Meland - Radøy i Nordhordlandspakken - fase 3. 
 
Organisering - tilråding 
- Eit aktivit pådrivarselskap for planlegging og gjennomføring av nye samferdselstiltak i Nordhordland 
(Nordhordlandspakken AS?) 
- Evt dela opp Sambandet Vest i i eit pådrivarselskap for ny bru Askøy - Meland inkl. utbetringstiltak 
på Askøy og eit pådrivarselskap for planlegging av tiltak i Nordhordland (Nordhordlandspakken AS?) 
- FInansering av reguleringsplanarbeid for Marås - Tolleshaug inkl. arm Namtveit - Kolstad, gjennom 
pådrivarselskapet i Nordhordland. Praktisk gjennomføring i tett organisatorisk samarbeid med 
Statens vegvesen og Hordaland fylkeskommune. 
- Evt kommunal finansiering av utgreiing og planlegging av utbetringstiltak Kolstad - Manger - Bø - 
Soltveit. 
 

 
 

Kommunestyret i Radøy - 005/2017 
KS - handsaming: 
Ordføraren orienterte om bakgrunnen for drøftingssaka om aktuelle samferdselsutfordringar og han 
oppmoda kommunestyret å finna fram til ei mest mogleg samlande løysing som kan sendast over til 
Nordhordlandspakken AS og til nabokommunane til uttale. Han peika på at det er større sjanse til å 
få noko til dess større semje det er. 

Sivilingeniør Helge Hopen har på oppdrag frå Radøy kommune utarbeidd eit notat om Radøy sine 
moglege vegval vidare. Han presenterte vurderingane og tilrådingane sine i kommunestyret, og 
kommunestyret hadde ei lengre drøfting om behov og prioriteringar på samferdselssektoren.- Fv. 
411 fra eksisterende  

David Pletten Aasgard (KrF) meiner det i samband med ny fylkesvegen Marås-Soltveit er heilt 
avgjerande å få skikkeleg avkjørske til Sletta frå nye fv. 565 med i planen og i Nordhordlandspakken. 
Pletten Aasgard sette fram følgjande tilleggsframlegg: 
- Fv 411 frå eksisterande fv 565 til krysset på nye fv 565 må med i Nordhordlandspakken. 



- Fv 411 frå krysset på ny fv 565 til Manger/Ishusflaten må med i Nordhordlandspakken. 

Kenneth Taule Murberg (H) meiner det er fornuftig å trekkja "bru frå Radøy til Meland med 
tilførselsvegar" ut av Sambandet Vest og la det bli ein del av Nordhordlandspakken. Han fekk også 
avklara at han som styremedlem i Sambandet Vest AS har kommunestyret si støtte for å jobba for å 
trekkja ut "bru mellom Radøy og Meland - med tilførslevegar" ut av Sambandet Vest. 
 
Taule Murberg sette fram følgjande framlegg: 
Radøy sin vegstrategi - med dei tillegga som kom fram i møtet (KrF og SP), blir oversendt 
Nordhordlandspakken AS og eventuelt nabokommunane for vurdering og uttale. Vidare blir det gjort 
ei konsekvensutgreiing av ein større auke av pakken. 
Kvart vegprosjekt må nøye vurderast i eit kost/nytte-perspektiv og prioriterast i eit regionalt 
perspektiv. 
Ordførarane i Radøy, Meland og Lindås får i oppdrag å søkja departementet om ytterlegare 
planmidlar til "bru mellom Radøy og Meland" frå regjeringa si tilskotsordning for kommunar som slår 
seg saman. 

Taule Murberg sette fram følgjande sekundærframlegg: 
Radøy Høgre ønskjer "bru til Bognøy", inklusiv tilførselsvegar, som ei "prioritet 1-sak". 
 
Normann Sæbø (H) sette fram følgjande tilleggsframlegg: 
Det må utarbeidast reguleringsplan for Sambandet Vest-prosjektet "bru mellom Radøy og Holsnøy 
med tilførselsvegar" samtidig med resten av prosjekta i Nordhordlandspakken.  
 
Leif Taule (SP) er tilfreds med hovudlinjene som er trekte opp i notatet frå sivilingeniør Helge Hopen. 
Taule sette fram følgjande tilleggsframlegg: 
Nytt strekpunkt under "Prioriterte samferdselsprosjekt - Prioritet 1":  
- Utbetringstiltak fv 411 Tveiten-Haukås-Mellingen 
Nytt strekpunkt under "Prioritet 2": 
- Vegutbetring for fv 411 Tveiten-Haukås-Mellingen 
Tillegg under "organisering - tilråding": - samt for Tveiten - Haukåsen - Mellingen 

Ordførar Jon Askeland sa i si oppsummering at det har vore ein god debatt med realisme om kva som 
er mogleg å få til. Han peika på at det er viktig å ha planar klare for å få fylkeskommunale midlar til 
utbetringstiltak på t.d. vegstrekninga Kolstad-Manger-Bø-Soltveit. 

Ordføraren sette på bakgrunn av debatten og forslag fram følgjande fellesframlegg til vedtak: 
Formannskapet arbeidar vidare med saka og utarbeidar ei endeleg prioriteringsliste for tiltak på 
samferdselssektoren på bakgrunn av formannskapet si tilråding og med dei tillegg som vart sett fram 
i debatten i kommunestyret (KrF, H, SP). 
Kommunestyret ber om at denne prioriteringa vert sendt til Nordhordlandspakken AS og til 
nabokommunane Lindås og Meland. 
Kommunestyret gjev ordføraren fullmakt - saman med ordførarane i Meland og Lindås, til å senda 
søknad om ytterlegare planmidlar i 2017 for vegprosjektet Radøy-Holsnøy frå kommunereform-
midlane. 

Dei øvrige framlegga vart trekte. 
Ordføraren sitt framlegg på vegne av kommunestyret vart samrøystes vedteke. 

 

KS - vedtak: 



Formannskapet arbeidar vidare med saka og utarbeidar ei endeleg prioriteringsliste for tiltak på 
samferdselssektoren på bakgrunn av formannskapet si tilråding og med dei tillegg som vart sett fram 
i debatten i kommunestyret (KrF, H, SP). 
Kommunestyret ber om at denne prioriteringa vert sendt til Nordhordlandspakken AS og til 
nabokommunane Lindås og Meland. 
Kommunestyret gjev ordføraren fullmakt - saman med ordførarane i Meland og Lindås, til å senda 
søknad om ytterlegare planmidlar i 2017 for vegprosjektet Radøy-Holsnøy frå kommunereform-
midlane. 
 
 
Vedlegg: 
Radøy_samferdsel_260117_notat 
Sambandet Vest AS - grunnlagsdokument for politisk behandling 
Sambandet Vest_Innspel til Regional Transportplan 2018_2029 
Sambandet_vest_konseptanalyse - sluttrapport 
Bognestraumen_alternativ_kryssing_210616 
 


